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ZAB.0002.3.2023 

Protokół Nr LII/23 

z obrad LII Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
z dnia 29 marca 2023 roku  

 

1) Otwarcie obrad LII Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku  w dniu 
29 marca 2023 r. otworzył obrady LII  Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Powitał Panie 
i Panów Radnych, Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Panią Agatę 
Wojtkowską – członka Zarządu, Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu, Pana Piotra 
Krygiera – Sekretarza Powiatu oraz przedstawicieli środków masowego przekazu a także 
wszystkich obecnych na sali obrad.  
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie 
powiatowym, obrady rady powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać 
się ze stosowną informacją zamieszczoną w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na tablicy 
ogłoszeń dotyczącą ochrony danych osobowych.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 

2) Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie karty do 
czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 19 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi wymagane quorum, a 
zatem obrady są prawomocne. 
Wydruk z obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 

3) Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 
w sprawie jego zmiany.   

 
Przewodniczący Rady powiedział, że LII Sesja Rady Powiatu we Włocławku została 
zwołania w trybie art. 15 ust. 7 ustawy o samorządzie powiatowym, na wniosek zarządu 
powiatu. Starosta przekazał uchwałę nr 767/23 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 
22 marca 2023 r. w sprawie zwołania sesji Rady Powiatu we Włocławku zawierającą ustalony 
porządek obrad oraz projekty uchwał Rady Powiatu i materiały dotyczące realizacji tego 
porządku. Sesja została zwołana na dzień przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia 
wniosku. Wniosek został doręczony w dniu 22 marca 2023 r. Przewodniczący poinformował, 
że zwołanie Sesji w tym trybie wyłączyło wymóg posiadania przez projekt uchwały opinii 
odpowiedniej komisji rady, o czym stanowi paragraf 30 ust. 2 Statutu Powiatu. 
Poinformował, że do zmiany porządku obrad sesji zwołanej na wniosek Zarządu Powiatu, 
stosuje się przepis art. 15 ust. 2, co oznacza, że Rada Powiatu, w trakcie sesji, może 
wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu 
Rady, z tym, że dodatkowo wymagana jest zgoda wnioskodawcy (art. 15 ust. 8). 
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W przypadku braku takiej zgody, wniosek staje się bezprzedmiotowy i nie podlega 
głosowaniu.  
Stosownie do przepisów paragrafu 17 ustęp 3 Statutu Powiatu Włocławskiego – z wnioskiem 
o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych, 
zarząd, starosta. Wniosek powinien zawierać uzasadnienie faktyczne.  
Przewodniczący Rady powiedział, że Zarząd Powiatu pismem: 

 z dnia 29 marca 2023 r.  wniósł o  uzupełnieniu porządku obrad  o: 
 autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2035;  
 autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023. 
Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu sesji (załącznik 
nr 3). Przypominał, że procedura głosowania wygląda w ten sposób, że przystępując do 
głosowania są Państwo zobowiązani do przyciśnięcia odpowiedniego przycisku na pulpicie, 
to jest odpowiednio „za” – zielony przycisk z literą Z, „przeciw” – czerwony przycisk z literą 
P, „wstrzymuję się” – żółty z literą W.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 
7 zmienionego porządku obrad LII sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2023 – 2035 (tekst jednolity).  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku 
obrad autopoprawki do projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 
8 zmienionego porządku obrad LII sesji o autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 (tekst jednolity).  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba nie głosowała  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnienie 
w realizowanym porządku obrad autopoprawki  do projektu uchwały.   
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
LII sesji?  
Radni nie zgłosili wniosków.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma wniosków, to poinformował, że porządek 
obrad składa się z 10 punktów i przystąpił do realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
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4) Przyjęcie protokołu nr LI/23 z dnia 3 marca 2023 roku. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad LI Sesji, który był do wglądu 
w Kancelarii Przewodniczącego Rady oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
będę uważał, że rada powiatu przyjęła protokół nr  LI/23 z dnia 3 marca 2023 r. 
 

5) Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od 
dnia 3 marca 2023 r. do dnia 21 marca 2023 r. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 22 marca 2023 r. 
do dnia sesji. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji. W dniu dzisiejszej sesji radni otrzymali 
sprawozdanie Starosty.   
Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy celem zapoznania ze sprawozdaniem.  
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrad i zapytał radnych czy mają uwagi do 
przedstawionego sprawozdania?    
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 29 marca 2023 r. przyjęła 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu i Sprawozdanie Starosty Włocławskiego.  
 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 3 marca 
2023 r. do dnia 21 marca 2023 r. stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 
22 marca 2023 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 

6) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  wniosku o zezwolenie na utworzenie 
oddziału przygotowania wojskowego w  Zespole Szkół  w Kowalu  oraz 
zobowiązania do ponoszenia kosztów kształcenia w tym oddziale. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z ustawą Prawo Oświatowe utworzenie 
oddziału przygotowania wojskowego wymaga zezwolenia Ministra Obrony Narodowej. 
Każdego roku resort określa w drodze rozporządzenia limit możliwych do wydania zezwoleń 
na prowadzenie takiego oddziału. Na 2023 rok, zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Obrony 
Narodowej z dnia 9 grudnia 2022 r. w sprawie określenia limitu zezwoleń na prowadzenie 
oddziałów przygotowania wojskowego, zaplanowano uruchomienie maksymalnie 120 
tego typu oddziałów w całej Polsce. Zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Obrony Narodowej 
z dnia 7 sierpnia 2020 r. w sprawie wsparcia dla organu prowadzącego dla jednego oddziału 
przygotowania wojskowego MON może udzielić wsparcia w formie dotacji celowej 
w wysokości do 80% kosztów realizacji programu.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Radny Jerzy Pawłowski powiedział, że przepis, który daje postawę do podjęcia takiej 
uchwały określa, co powinien zawierać wniosek. Wniosek ten powinien określać organizację 
kształcenia, datę rozpoczęcia funkcjonowania oddziału i do wniosku dołącza się opinię rady 
pedagogicznej, i zobowiązanie organu prowadzącego do ponoszenia kosztu kształcenia. Takie  
świadczenie jest. Data też jest domniemana, w uzasadnieniu napisane jest, że od przyszłego 
roku szkolnego, czyli 2023/2024 od 1 września. Nie ma organizacji kształcenia, wniosek nie 
określa, i do wniosku nie jest dołączona opinia rady pedagogicznej. Radny chciałby zapoznać 
się z opinią rady pedagogicznej. Jak jest z tą organizacją kształcenia do tej uchwały, jak 
zamierza organ prowadzący wybrnąć z tego, że nie ma tej organizacji kształcenia w uchwale?  
Starosta Włocławski powiedział, że radny określił, co ma zawierać wniosek przekazany do 
ministerstwa. Jednym z załączników do tego wniosku jest uchwała, którą na tej sesji chce się  
podjąć o wystąpieniu z tym wnioskiem. Do końca marca ten wniosek zostanie przekazany 
ministerstwu z wszystkimi załącznikami. Nie ma najmniejszego problemu, żeby te wszystkie 
załączniki, po złożeniu tego wniosku do ministerstwa, wraz z tym wnioskiem, uzasadnieniem, 
organizacją, opiniami zostały radnemu przekazane. Starosta nie sądzi, nie ma tutaj pewności, 
że jest to wymagane do podjęcia uchwały przez radę powiatu. To jest wymagane do złożenia 
wniosku do ministerstwa i te dokumenty zostaną radnym udostępnione. 
Radny Jerzy Pawłowski powiedział, że to wszystko rozumie, że można w odrębnej uchwale, 
ale to organ prowadzący podejmuje uchwałę i decyduje o wystąpieniu z wnioskiem i ten 
wniosek powinien określać wszystkie dane. Rada w chwili podejmowania uchwały powinna 
wiedzieć jaka jest np. opinia rady pedagogicznej, jakie zajmuje stanowisko, czy stanowisko 
nawet dyrektora, żeby wyjaśnił i przestawił dokument, czy wyciąg z protokołu z posiedzenia 
rady pedagogicznej, czy uchwałę rady pedagogicznej, żeby radni mieli jakąś wiedzę na temat 
podejścia do tematu szkoły.  
Przewodniczący Rady zapytał – czy ktoś udzieli odpowiedzi czy były w tej materii jakieś 
konsultacje?  
Starosta Włocławski  powiedział, że inicjatorem złożenia tego wniosku jest pani dyrektor 
szkoły i ta szkoła. Na podstawie jej rozmów ze starostą, później z zarządem, został 
przygotowany projekt uchwały, który jest wymagany o zgodzie na złożenie tego wniosku. 
I taki wniosek, po dzisiejszej uchwale, zostanie złożony. Nie ma najmniejszego problemu, 
żeby po złożeniu tego wniosku, na który jest jeszcze kilka dni, bo wszystko dzieje się szybko, 
te wszystkie dokumenty, o których radny mówi, zostały przekazane. Jeżeli tych dokumentów 
by nie było, to wniosek nie ma możliwości pozytywnego rozpatrzenia. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 1  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 marca 2023 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie  wniosku o zezwolenie na 
utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w  Zespole Szkół  w Kowalu  oraz 
zobowiązania do ponoszenia kosztów kształcenia w tym oddziale stanowi załącznik nr 10 do 
niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 marca 2023 r. w sprawie  wniosku 
o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w  Zespole Szkół  
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w Kowalu  oraz zobowiązania do ponoszenia kosztów kształcenia w tym oddziale stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 

7) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2035 
wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 
 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 i 2 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego.  
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały wraz z autopoprawką. 
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że jest obszerna autopoprawka i radni nie zdążą się z nią 
zapoznać, w związku z tym radny poprosił, aby Skarbnik Powiatu przedstawiła obie 
autopoprawki, tj. zmiany w WPF i zmiany w budżecie.  
Skarbnik Powiatu powiedziała, że w materiałach, które radni otrzymali w związku ze 
zwołaniem sesji, jest ta najważniejsza też zmiana, która dotyczy dwóch zadań 
inwestycyjnych. Chodzi konkretnie o budowę boisk wielofunkcyjnych wraz z zadaszeniem, 
o stałej konstrukcji. Jedno zadanie, to jest w Zespole Szkół Lubraniec -Marysin, a drugie 
w Powiatowym Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Chodczu. W związku 
z tym, że można złożyć do końca marca wniosek do Ministerstwa Sportu z programu 
Olimpia, to jest program budowy przyszkolnych hal sportowych, o dofinansowanie takiego 
zadania inwestycyjnego, chodzi tu głównie o roboty przy tym zadaniu. I z uwagi na to, że 
środki muszą być zabezpieczone w budżecie, ale w związku z tym, że zadanie byłoby 
realizowane w roku przyszłym, to w WPF  należało wprowadzić na 2024 rok zadanie 
zarówno, w ZS w Lubrańcu – Marysinie, jak i w PCKUiZ w Chodczu w wielkościach 
określonych w kosztorysach. Jeżeli chodzi o Zespół Szkół w Lubrańcu -Marysinie, to w WPF 
na rok 2024 wielkość nakładów na zadanie inwestycyjne została wprowadzona wielkość 
5 600 000 zł, z czego dofinansowanie z Ministerstwa Sportu w kwocie 2 800 000 zł 
i oczywiście zabezpieczenie po stronie powiatu środków własnych również w kwocie 
2 800 000 zł.  Drugie zadania, tj. PCKZiU w Chodczu. Tutaj kwota jest o 200 000 zł 
mniejsza, więc nakłady na całe zadanie to jest 5 400 000 zł,  z czego dofinansowanie 
2 650 000 zł, środków własnych jest 2 750 000 zł. Różnica w wysokości dofinansowania 
pomiędzy tymi zadaniami wynika z limitów kwotowych dla poszczególnych rodzajów zadań 
ustalonych w proporcji do powierzchni boiska. W przypadku PCKZiU w Chodczu różnica 
dotyczy powierzchni łącznika. W bieżącym roku do tych dwóch zadań zwiększony plan 
o 10 000 zł, a wynika to zwiększenie z potrzeby dokonania przyłączy energoelektrycznych. 
Natomiast jeżeli chodzi o autopoprawkę, to jeżeli chodzi o stronę dochodów, to najważniejszą 
zmianą w autopoprawce jest oczywiście zmiana dotycząca dofinansowania z Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg w związku z ogłoszeniem, z informacjami z Rządowego Funduszu, 
o naborach i zasadach, które obowiązują przy tych naborach, kwota dofinansowania nie może 
przekroczyć 50% kosztów kwalifikowalnych zadań. W związku z tym zmniejsza się po 
stronie dochodów kwotę 606 631 zł na zadaniu remontowym, remont odcinków dróg 
powiatowych nr 2609C Nieszawa – Gąbinek  - Włocławek, nr 2903 Lubanie i nr 2813  
Osięciny – Redecz oraz na 4 zadaniach inwestycyjnych o kwotę 110 820 zł. Mowa tutaj  
o dofinansowaniu z Rządowego Funduszu, to są te 4 zadania, gdzie jest budowa przejść dla 
pieszych. Zwiększa się dochody o 19 560,40 zł w związku z otrzymaniem refundacji 
wydatków poniesionych w ubiegłym roku w ramach projektu Ponadnarodowa mobilność 
uczniów, dogadajmy się. Projekt był realizowany przez ZS w Lubrańcu – Marysinie. Jeżeli 
chodzi o stronę wydatkową, na którą niewątpliwie miały wpływ też zmiany w dochodach, to 
w starostwie powiatowym przenosi się środki w wysokości 54 000 zł  między paragrafami, 
klasyfikacji budżetowej w celu zabezpieczenia realizacji zadań wynikających z ustawy 
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o lasach i powierzeniu nadzoru w imieniu starosty nad lasami niebędącymi własnością skarbu 
państwa. W związku z wypowiedzeniem umowy przez Nadleśnictwo Włocławek trzeba 
zabezpieczyć taki nadzór. Zachodzi konieczność  zatrudnienia leśnika na umowę zlecenie, 
żeby można było zadania powiatowe realizować. Ponadto zwiększa się plan wydatków 
o kwotę 110 000 zł na utworzone, na poprzedniej sesji, zadanie inwestycyjne pod nazwą: 
Budowa dwóch budynków na potrzeby powiatowych placówek opiekuńczo – 
wychowawczych w Nasiegniewie. Zaplanowana wcześniej kwotach w budżecie wydatków 
120 000 zł dotyczyła opracowania dokumentacji projektowo - kosztorysowej. Natomiast 
zwiększone środki o 110 000 zł zostaną przeznaczone na zakup działki budowlanej 
sąsiadującej z działką, która zostanie przekazana przez gminę Fabianki a zakup działki ze 
strony powiatu wynika z potrzeby wybudowania dwóch instalacji fotowoltaicznych przy tych 
dwóch domach dziecka. Są tutaj względy ekonomiczne, aby zminimalizować koszty 
eksploatacyjne. To są zmiany w planie finansowym starostwa powiatowego. W Powiatowym 
Zarządzie Dróg dokonuje się, w związku ze zmianami po stronie dochodów z Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg, zmniejszenia planu wydatków na zadaniu remontowym o kwotę 
1 213 262 zł, w tym z dofinansowania, 606 631 zł i zdejmuje się również po stronie  środków 
własnych tą samą kwotę 606 631 zł. Na czterech zadaniach inwestycyjnych, dotyczących 
budowy przejść dla pieszych i w związku ze zmniejszeniem dofinansowania z Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg o kwotę 110 820 zł, zwiększa się udział środków własnych do tych 
zadań o kwotę 400 740 zł. Są to cztery zadania dotyczące budowy tych przejść. Również 
potrzeba zwiększenia nakładów wynika z potrzeby aktualizacji dokumentacji. Jest budowa 
przejść na drodze Żydowo - Zgłowiączka - Wiktorowo i zwiększa się udział środków 
własnych o kwotę 65 091 zł. Po tych zmianach plan zadania to wartość 187 436 zł na drodze 
Siutkowo – Mikanowo, zwiększenie po stronie środków własnych, to 58 703 zł. Plan po 
zmianie to wartość 172 808 zł. Na drodze Kowal ulica Kołłątaja zwiększa się udział środków 
własnych o 161 404 zł i plan po zmianach w roku bieżącym to kwota 431 814 zł. Przejście na 
drodze Pustki Choceńskie - Wilkowiczki - zwiększa się udział środków własnych o kwotę 
115 542 zł. Pan po zmianach 342 274 zł. Dokonuje się w autopoprawce zmiany 
w Powiatowym Inspektoracie Nadzoru Budowlanego. To jest przeniesienie środków między 
paragrafami klasyfikacji budżetowej w celu zabezpieczenia wypłaty nagrody jubileuszowej 
oraz zakupu sprzętu komputerowego. 
Radny Kazimierz Kaca zadał pytanie do pana starosty.  Pytanie dotyczy hal sportowych. 
Dobrze, że będą budowane i wszyscy powinni być „za”.  Radny osobiście będzie za budową. 
Radny poprosił, aby starosta powiedział więcej na ten temat. Radny zrozumiał, że 
dofinansowanie będzie w granicach 50% i dofinansowanie byłoby z Ministerstwa Sportu? 
Radny zadał pytanie w sprawie budowy placówek opiekuńczo – wychowawczych. Radny 
będzie popierał budowę.  Do kiedy jest rozliczenie? Środki pochodzą „ze starego rozdania   
środków unijnych”, z rezerwy. Radny zadał pytanie odnośnie dodatkowej działki. Na 
poprzedniej sesji pan starosta mówił, że gmina przekazuje działkę. Musi być jakieś 
zabezpieczenie na fotowoltaikę. Jaka byłaby to działka? Radny zrozumiał, że byłaby to 
działka sąsiednia.  Radny poprosił o przybliżenie tematu.  
Starosta Włocławski powiedział, że w samej wypowiedzi liczbowej nie do końca widać sens 
i istotę tych spraw, które są do rozstrzygnięcia. Jeśli chodzi o hale, to w zeszłym roku 
pojawiały się informacje o ogłoszeniu programu przez Ministerstwo Sportu w zakresie 
budowy hal o lekkiej konstrukcji. Taki pilotażowy program został w zeszłym roku ogłoszony, 
w miesiącu sierpniu. Z tego, co pan starosta wie, to w skali kraju, pojawiło się kilka 
wniosków, trzy albo pięć. Żaden samorząd nie był przygotowany do tego typu inwestycji. 
Powiat Włocławski podjął decyzję, że skoro jest pilotaż, to będzie właściwy program, żeby 
rozpocząć wykonanie dokumentacji dwóch takich inwestycji przy szkołach, gdzie tych 
budynków brakuje i od września tę dokumentację realizuje się. Ten program miał być 
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ogłoszony wcześniej, w końcówce zeszłego roku. Trochę się  to przeciągnęło i założenia tego 
programu, regulamin, ogłoszenie pojawiło się pod koniec lutego 2023 r. Program mówi 
o tym, że jest możliwość uzyskania dofinansowania do 70% wartości zadania, natomiast nie 
więcej niż 2,8 mln zł na jedną inwestycję. Tu są jeszcze uwarunkowania, o których mówiła 
skarbnik powiatu, o wielkości tych hal, wielkości łączników. Dlatego też na jedną halę, 
powiat mieści się w przedziale dofinansowania 2,8 mln zł, a na drugą 2 650 000 zł, 
w związku z tym, że łącznik w PCKZiU w Chodczu jest  dużo mniejszy od tego w ZS 
w Lubrańcu -Marysinie.  To są maksymalne poziomy dofinansowania. Jest się w trakcie 
kończenia dokumentacji na te zadania, dlatego że trzeba było ten proces wydłużyć ze względu 
na to, że nie było ostatecznych wytycznych do tego programu. One pojawiły się 18 lutego 
2023 r. Ze wstępnych szacunków projektantów, które zostały przedstawione, wynika, że te 
hale będą kosztować około 5,5 mln zł.  Bardzo trudno odpowiedzieć, w dzisiejszych czasach, 
czy to będzie mniej, czy więcej, bo ten rynek jest dość dynamiczny. Zdecydowano się na 
trochę droższe rozwiązanie, w takim sensie, że można je budować z pokryciem 
plandekowym, tekstylnym. Jest propozycja budowy z płyt warstwowych, aby zapewniały 
odpowiedni komfort termiczny. Zdecydowano się na dość kosztowne źródło ciepła, bo chce 
się w tych budynkach umieścić pompy ciepła, tak aby były efektywne. Przy następnym 
naborze fotowoltaicznym będzie się myśleć o rozbudowie tych instalacji, bo one już 
w Lubrańcu - Marysinie i w Chodczu są. W ostatnich dniach dokonało się w Lubrańcu – 
Marysinie wycinki drzew z myślą, zarówno  o hali sportowej, jak i ewentualnej rozbudowie 
instalacji fotowoltaicznych. Na dzień dzisiejszy szacuje się, że te hale, jedna i druga, będą 
kosztować ok, 5,5 mln zł.  Na jedną można liczyć na dofinansowanie rzędu 2,8 mln zł, na 
drugą 2 650 000 zł. Wnioski trzeba złożyć do końca marca,  dlatego też dzisiaj ta sesja jest 
zwołana w trybie nadzwyczajnym, za co starosta podziękował radnym.  Program pojawił się 
na koniec lutego.  Jeśli to dofinansowanie otrzyma się, to planem jest to, aby po ewentualnym 
rozstrzygnięciu wniosków, niezwłocznie z tymi inwestycjami ruszyć. Natomiast pełne 
finansowanie, pełne rozliczenie faktur, tak jak mówiła pani skarbnik, jest przewidziane na rok 
2024, bo wymogiem ministerstwa jest to, żeby rozliczenie finansowe, płatności odbywały się 
w jednym roku budżetowym. Jest oficjalna odpowiedź ministerstwa, że te inwestycje 
rozpocząć można wcześniej, ogłosić przetarg, natomiast nie można rozliczyć faktur z roku 
innego niż rok 2024. Starosta ma nadzieję, że te koszty będą niższe, ale być może i będą 
wyższe, bo nikt nie wie, jak się tutaj głównie będzie przedstawiała cena stali, bo to jest 
główny czynnik wpływający na wartość tych inwestycji.  Jeśli chodzi o wielofunkcyjne 
placówki opiekuńczo – wychowawcze, to na ostatniej sesji wprowadziło się to zadanie 
w trybie bardzo pilnym, z związku z tym, że kilka dni wcześniej pojawiła się informacja, że 
został ogłoszony konkurs ze „starej perspektywy” na dofinansowanie tego typu zadań, bo 
w nowej perspektywie nie ma szans na środki, na tego typu placówki. Dyskutowało się o tym 
na poprzedniej sesji. Warunkiem uzyskania tego dofinansowania i rozliczenia jest rozliczenie 
fakturowe tych inwestycji w roku 2023. To jest odpowiedź na pierwszą część pytania, czyli 
pod względem inwestycyjnym musi zakończyć się w roku 2023. Później jest pewien czas na 
ewentualne uruchomienie tej jednostki, bo to już tutaj można pewne rezerwy mieć, 
aczkolwiek jeśli by ta inwestycja się udała, to też będzie się chciało uruchomić te jednostki, 
bo to są dwie jednostki, jak najszybciej, skoro te budynki już będą. Trzeba będzie je ogrzać 
i utrzymać itd. Co do zmian w budżecie pracuje się bardzo intensywnie z biurem 
projektowym, które wykonuje tą dokumentację. Biuro projektowe, które wykonywało 
poprzednie zadania tego typu, także ma doświadczenie w realizacji tego typu zadań. 
Przestawiona została wstępna koncepcja tych dwóch domów. Zdecydowano się na 
rozwiązanie parterowe. Na rozwiązaniu piętrowym należałoby wystąpić o odstępstwo od 
przepisów budowlanych do ministra. Nie ma na to to czasu. „Rozrysowano”  tą inwestycję na 
działce i ona się zmieściła, ale okazało się, że  nie pozostało już na tej działce, która jest 
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w trakcie przekazywania przez gminę, miejsca na fotowoltaikę. Na dachach mogłyby się 
zmieścić kilka kilowatów. Natomiast też chce się zastosować tutaj pompy ciepła, wyliczono 
zapotrzebowanie energetyczne, rzędu 40 kilowatów na jeden taki budynek. Także optymalne 
byłoby wykonanie dwóch instalacji o takiej mocy, czyli łącznie 80 kilowatów, dwóch 40 
kilowatowych inwestycji. Nie ma szans, żeby to zmieściło się na działce. Dlatego też 
dokonano analizy, jest możliwość do kupienia działki sąsiedniej. Gmina jest w trakcie 
pozyskania działki z wyceną ok. 85 000 zł.  W podobnej kwocie powinno się, jeżeli dzisiaj 
rada zatwierdzi wniosek, niezwłocznie zlecić wycenę i szybko realizować proces zakupu 
działki z wykorzystaniem na instalacje fotowoltaiczne. Pozwoli to także na umieszczenie 
placu zabaw, większej ilości miejsc parkingowych, ale z prostego rachunku wynika, że 
wartość działki może się zwrócić w jednym roku, jeśli chodzi o korzyści z pozyskania prądu. 
Jeśli chodzi o ten trzeci ważny element zmian w budżecie, to chce się do 3 kwietnia, bo został 
ogłoszony kolejny konkurs, złożyć wnioski do wojewody, na dofinansowanie przejść dla 
pieszych i dojść do tych przejść dla pieszych. W zeszłym roku był to konkurs dedykowany 
tylko dla takich inwestycji, w tym roku dotyczy także ścieżek rowerowych, chodników, tym 
podobnych spraw, w związku ze zmianą ustawy o Rządowym Funduszu Rozwoju Dróg, 
dlatego też poziom dofinansowania został określony tak jak w naborze głównym, czyli 50%.  
Dwa lata temu było to 80% i tak planowało się w budżecie, dlatego też po aktualizacji 
kosztorysów dostosowuje się te zadania do ewentualnego 50% dofinansowania, jeśli je by się 
otrzymało po pozytywnym rozpatrzeniu wniosku. Chce się złożyć jeden wniosek na cztery 
przejścia w Kowalu ul. Kołłątaja, w Wichrowicach, w Zgłowiączce i w Lubaniu w ciągach 
dróg powiatowych. 
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś jeszcze z Państwa chciałby jakieś zadać pytanie? 
Radni nie podjęli dalszej dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 29 marca 2023 
r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały wraz z autopoprawką. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 marca 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2035 stanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
Autopoprawka wraz z tekstem jednolitym stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 marca 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2023 – 2035 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 

8) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 wraz z autopoprawką (tekst 
jednolity). 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i  wydatków oraz na wniosek dysponentów środków budżetowych. 
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 29 marca 2023 
r.  
Przystąpił do procedury głosowania uchwały wraz z autopoprawką. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 marca 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu. 
Autopoprawka wraz z tekstem jednolitym stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 marca 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 stanowi załącznik nr 18 
do niniejszego protokołu 
 
9) Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominam, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chce wygłosić lub złożyć na piśmie do 
protokołu oświadczenie?  
Radni nie złożyli oświadczeń.  
Przewodniczący złożył życzenia z okazji Świąt Wielkiej Nocy.  
 
10) Zamknięcie obrad LII Sesji Rady Powiatu.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu 29 marca 2023 
r. o godz. 13:00 zamknął LII Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
  
 

       Przewodniczący Rady  
 
Zygmunt Stanisław Wierzowiecki  

 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowały: 

1) Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ……… 
2) Anita Sudomir-Ozdoba …………………… 


